
P r o t o k ó ł  nr LVI/2010 

z obrad LVI sesji Rady Miejskiej w Kłodzku,  
która odbyła się w dniu  26 sierpnia 2010r.  
w sali Rajców Urzędu Miasta w Kłodzku 

 

Sesja  rozpoczęła  się o godz. 1200. 

 
1. Otwarcie obrad LVI sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 

Otwarcia  sesji   dokonał  Przewodniczący   Rady  Miejskiej  w  Kłodzku Pan Piotr 

Brzostowicz mówiąc: „Otwieram obrady LVI sesji Rady Miejskiej w Kłodzku”.  

Pan Przewodniczący przywitał Burmistrza Miasta Kłodzka Pana Bogusława Szpytmę Zastępców 

Burmistrza Miasta Kłodzka Pana Witolda Krzelowskiego i Pana Henryka Urbanowskiego, 

komendanta Sudeckiego Oddziału StraŜy Granicznej płk Grzegorza Budnego, radnych, kierowników 

i pracowników urzędu miasta, przedstawicieli masowego przekazu oraz wszystkich przybyłych na 

obrady LVI sesji Rady Miejskiej w Kłodzku.  

 
2. Stwierdzenie waŜności obrad sesji. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz stwierdził, iŜ obecnych jest na sali 20 radnych, co 

stanowi wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Radny Pan Tomasz śabski przybył o godz.  1205. Wówczas stan rady wynosił 21 radnych. 

 
3. Wybór sekretarzy sesji. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz na sekretarza sesji zaproponował kandydaturę radnej 

Jolanty Kobak, innych propozycji nie zgłoszono. Rada jednogłośnie 20 głosami „za”, poparła 

kandydaturę radnej, tym samym powołując ją na sekretarza obrad LVI sesji Rady Miejskiej  

w Kłodzku.  

 
Zastępca Burmistrza Pan Witold Krzelowski wniósł o wprowadzenie do porządku obrad 

punktu 10a: Wręczenie listu gratulacyjnego z okazji święta StraŜy Miejskiej, oraz wprowadzenie 

punktu 16a: Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla powiatu kłodzkiego, 

druk 588 wraz z autopoprawką, którą szczegółowo przedstawi Pani Skarbnik podczas omawiania 

tego punktu porządku obrad.  

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie zgłoszone wnioski: 

Wprowadzenie punktu 10a:  Wręczenie listu gratulacyjnego z okazji święta StraŜy Miejskiej. 

Głosowanie: za – 20 jednogłośnie. Punkt 10a wprowadzono do porządku obrad. 

Wprowadzenie punktu 16a: Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla powiatu 

kłodzkiego, druk 588. Punkt 16a wprowadzono do porządku obrad. 

Głosowanie: za – 20 jednogłośnie. 

Więcej uwag nie zgłoszono zatem Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie całego 

porządku obrad wraz z przyjętymi poprawkami.  

Głosowanie: za – 21 jednogłośnie. 

 
Porządek obrad został przyjęty i przedstawia się następująco: 
1. Otwarcie LVI sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 
2. Stwierdzenie waŜności sesji. 
3. Wybór sekretarzy sesji. 
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4. Zatwierdzenie protokołu z LIV i LV sesji.  
5. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułów Sponsora Sportu Kłodzkiego za 2009 rok, druk 

nr 583. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułów Mecenas Kultury Kłodzkiej za 2009 rok, druk nr 

584. 
7. Wręczenie medalu 60 -  lecia Polskiego Związku Motorowego dla Burmistrza Miasta 

Kłodzka. 
8. Wręczenie Stypendiów Burmistrza Miasta Kłodzka dla uczniów uzdolnionych 

artystycznie. 
9. Wręczenie dyplomów i medali Mecenasa Kultury Kłodzkiej i Sponsora Sportu  

Kłodzkiego za 2009 rok. 
10. Rozstrzygnięcie konkursu pn. „Moja posesja najpiękniejsza w Kłodzku” – wręczenie 

dyplomów.  
10a. Wręczenie listu gratulacyjnego z okazji święta StraŜy Miejskiej. 
11. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami. 
12. Przygotowanie placówek oświatowych  do roku szkolnego 2010 – 2011. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zezwolenia na nieodpłatne, jednorazowe wykorzystanie herbu 

miasta Kłodzka w celu umieszczenia go w logo Sudeckiego Oddziału StraŜy Granicznej im. 
Ziemi Kłodzkiej, druk nr 572. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania 
budŜetu  Gminy Miejskiej Kłodzko za I półrocze, druk 579. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia wydzielonego rachunku dochodów i wydatków nimi 
finansowanych w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Miejską Kłodzko, druk 
nr 580. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budŜetu Gminy Miejskiej Kłodzko na 2010 rok, 
druk nr 581. 

16a. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla powiatu kłodzkiego, druk nr  
      588. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy dzierŜawy nieruchomości 

przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym dzierŜawcą, druk nr 575. 
18. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy uŜytkowania nieruchomości 

oznaczonej jako działka nr 5 i 7 AM-14,obręb Zagórze, przez Burmistrza Miasta Kłodzka,  
w trybie bezprzetargowym do dnia 30.06.2024r., druk nr 576. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierŜawy 
nieruchomości przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym dzierŜawcą w trybie 
bezprzetargowym, druk nr 577. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierŜawy 
nieruchomości przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowymi dzierŜawcami w trybie 
bezprzetargowym, druk nr 578. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierŜawy 
nieruchomości przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym najemcą w trybie 
bezprzetargowym na czas nieokreślony, druk nr 585. 

22. Podjęcie uchwały sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie przez Burmistrza Miasta Kłodzka 
umowy dzierŜawy nieruchomości zabudowanej na okres 10 lat w trybie bezprzetargowym, 
druk nr 586. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie nieruchomości do zasobu Gminy 
Miejskiej Kłodzko, druk nr 587. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na postępowanie Dyrektora Szkoły 
Podstawowej  Nr 6 w Kłodzku, druk nr 573. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta Kłodzka, 
druk nr 574. 

26. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Kłodzka, druk nr 582. 
27. Interpelacje i zapytania radnych. 
28. Wnioski i oświadczenia radnych. 
29. Sprawy róŜne. 
30. Zakończenie sesji.  

 
4. Zatwierdzenie protokołu z LIV i LV sesji. 

Uwag do protokołów nie wniesiono przyjęto je 20 głosami ”za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”.  
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5. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułów Sponsora Sportu Kłodzkiego za 2009 

rok, druk nr 583 (zał. nr 1). 

Pan Przewodniczący poprosił o wydanie opinii przez merytoryczne komisje rady.  

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki radna Pani Celina 

Włodarczyk poinformowała o pozytywnych opiniach do projektów uchwał zamieszczonych na 

drukach nr 583 i 584. 

Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury radny Pan Leszek Michalski poinformował  

o pozytywnych opiniach komisji do projektów uchwał zamieszczonych na drukach nr 583 i 584. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały  

w sprawie nadania tytułów Sponsora Sportu Kłodzkiego za 2009 rok, druk nr 583. 

Głosowanie: za -  21 jednogłośnie. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LVI/557/2010 (zał. nr 2). 

 
6. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułów Mecenas Kultury Kłodzkiej za 2009 

rok, druk nr 584 (zał. nr 3). 

W związku z tym, Ŝe komisje wydały opinie pozytywne Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz 

poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały w sprawie nadania tytułów mecenasa Kultury 

Kłodzkiej za 2009 rok, druk nr 584. 

Głosowanie: za -  21 jednogłośnie. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LVI/558/2010 (zał. nr 4). 

 
7. Wręczenie medalu 60 -  lecia Polskiego Związku Motorowego dla Burmistrza 

Miasta Kłodzka. 

Przedstawiciele Polskiego Związku Motorowego w Kłodzku w imieniu prezesa PZMOT wręczyli Panu 

Burmistrzowi Bogusławowi Szpytmie medal z okazji 60-lecia Polskiego Związku Motorowego, 

który jest wyrazem uznania i szacunku oraz podziękowania za udział w tworzeniu 60-letniej historii 

Polskiego Związku Motorowego.  

Burmistrz Pan Bogusław Szpytma poinformował, Ŝe odbiera ten medal jako adresowany do 

wszystkich członków rady, którzy decydują o budŜecie i o tym wsparciu. Wspaniałe imprezy, 

których jesteśmy obserwatorami czynią z miasta bardzo dobrą wizytówkę, nie tylko w Polsce ale 

i w świecie. Członkowie PZMOT wychowali pokolenia nie tylko tych, którzy jeŜdŜą, ale tych którzy 

umieją ten sport obserwować, oceniać i nim się delektować. Pan Burmistrz gratuluje i Ŝyczy 

następnych 60 lat oraz wszystkiego dobrego dla członków Polskiego Związku Motorowego.  

 
8. Wręczenie Stypendiów Burmistrza Miasta Kłodzka dla uczniów uzdolnionych 

artystycznie. 

Burmistrz Miasta Pan Bogusław Szpytma dokonał wręczenia stypendiów dla uczniów uzdolnionych 

artystycznie w róŜnych dziedzinach. 

Stypendia otrzymali: 

  

STYPENDYSTA RODZICE DZIEDZINA SZKOŁA 
Jacek Adamski 
 

Dorota, Artur  
Adamscy 

taniec Gimnazjum nr 1 w Kłodzku; 
 

Jan Sapieha 
 

Joanna, Krzysztof  
Sapieha 

fotografia, taniec Społeczna Szkoła Podstawowa w Kłodzku 
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Marcin 
Jakubowski 
 

Katarzyna, Andrzej 
Jakubowscy 

muzyka - chór III Liceum Ogólnokształcące  
w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych nr 1  
w Kłodzku 

Maciej Koba 
 

Barbara, Piotr Koba muzyka - chór  I Liceum Ogólnokształcące w Kłodzku 

Maja Krawczyk 
 

ElŜbieta, Leszek  
Krawczyk 

muzyka - chór I Liceum Ogólnokształcące w Kłodzku 

Martyna Legan 
 

ElŜbieta, Jacek Legan muzyka - chór  I Liceum Ogólnokształcące w Kłodzku 

Katarzyna 
Mazur 
 

Lucyna, Andrzej Mazur muzyka - chór Integrujące Liceum Ogólnokształcące  
w Zespole Szkół Alternatywnych w Kłodzku 

Anna śebrak 
 

Renata, Ireneusz  
śebrak 

muzyka - chór,  
plastyka 

I Liceum Ogólnokształcące w Kłodzku 

Piotr Czerniak 
 

Jolanta, Piotr  
Czerniak 

muzyka - gitara Gimnazjum nr 1 w Kłodzku,  
Państwowa Szkoła Muzyczna I st. w Kłodzku 

Monika 
Cieślińska 
 

Urszula, Bogdan 
Cieślińscy 

muzyka - altówka Gimnazjum nr 1 w Kłodzku,  
Państwowa Szkoła Muzyczna I st. w Kłodzku 

Agata Wieczorek 
 

GraŜyna, Bogdan 
Wieczorek 

muzyka - skrzypce Szkoła Podstawowa nr 3 w Kłodzku,  
Państwowa Szkoła Muzyczna I st. w Kłodzku 

Sylwia Kucała 
 

Dorota Kucała,  
Fryderyk Kucała  

muzyka - śpiew III Liceum Ogólnokształcące  
w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych nr 1  
w Kłodzku 

Klaudia 
Nowacka 
 

Danuta Nowacka taniec Szkoła Podstawowa nr 3 w Kłodzku 

Daniel Pawlicki 
 

Maria, Jan Pawliccy taniec Szkoła Podstawowa nr 3 w Kłodzku 

Andrzej 
Opaliński 
 

Karolina, Kazimierz 
Opalińscy  

muzyka - akordeon Szkoła Podstawowa nr 3 w Kłodzku,  
Państwowa Szkoła Muzyczna I st. w Kłodzku 

Robert Watral 
 

ElŜbieta, Krzysztof 
 Watral 

muzyka - gitara,  
literatura 

Szkoła Podstawowa nr 3 w Kłodzku,  
Państwowa Szkoła Muzyczna I st. w Kłodzku 

Joanna 
Wawryka 
 

ElŜbieta Wawryka,  
Andrzej Wawryka 
(osobno) 

dziennikarstwo,  
literatura  

I Liceum Ogólnokształcące w Kłodzku 

 

 
 

9. Wręczenie dyplomów i medali Mecenasa Kultury Kłodzkiej i Sponsora Sportu  

Kłodzkiego za 2009 rok. 

Wręczenia dyplomów i medali Mecenasa Kultury Kłodzkiej oraz Sponsora Sportu Kłodzkiego 

dokonał Burmistrz Miasta Kłodzka Pan Bogusław Szpytma. 

Na wstępie Pan Burmistrz dodał, Ŝe tak jak za tymi młodymi talentami musi stać ktoś dorosły, Ŝeby 

pomóc, podać rękę, Ŝeby zapewnić takie prozaiczne rzeczy jak zapłacić za instrument, za wyjazd, 

za salę, za inne rzeczy to mamy tak wspaniałych ludzi, którzy stoją za kłodzkim sportem i kłodzką 

kulturą, dzięki którym dziedziny te czują się dobrze i bezpiecznie oraz mają szansę rozwoju, bardzo 

waŜne jest to, Ŝe przedsiębiorcy widzą równieŜ potrzebę rozwoju kultury i sportu kłodzkiego.   

 

Tytuł Mecenas Kultury Kłodzkiej w kategorii za największy wkład finansowy we współfinansowanie 

podmiotów i przedsięwzięć kulturalnych i artystycznych za rok 2009 i złoty medal otrzymała 

Południowo – Zachodnia Spółdzielcza Kasa Oszczędnościowo Kredytowa w Kłodzku, 

natomiast brązowy medal – Sala zabaw „JAŚ” w Kłodzku. 

Tytuł Mecenas Kultury Kłodzkiej w kategorii za największy wkład rzeczowy w działania kulturalne za 

rok 2009 i złoty medal otrzymała Firma Leroy Merlin w Kłodzku, srebrny medal - 

Hipermarket „Carrefour” w Kłodzku, brązowy medal – Kłodzkodis spółka z o.o. z siedzibą 

w Kłodzku oraz Centrum Nauki i Biznesu „śak” z siedzibą w Kłodzku.  
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Tytuł Mecenas Kultury Kłodzkiej w kategorii za działania na rzecz ochrony zabytków w 2009 roku  

i złoty medal otrzymali Państwo Wojciech i Iwona Brejter, srebrny medal – Hotel „Zamek 

na Skale” w Trzebieszowicach, brązowy medal – Państwo Jolanta i Janusz Sarna  

z Kłodzka, Grupa Rekonstrukcji Historycznych „47 Pruski Pułk Piechoty w Kłodzku oraz 

Pani Krystyna Kolonko z Bystrzycy Kłodzkiej.  

 

Tytuł Sponsora Sportu Kłodzkiego i złoty medal otrzymali: Firma Kłodzkodis Sp. z o.o.  

z siedzibą w Kłodzku oraz Pan Jerzy Sierakowski. 

Tytuł Sponsora Sportu Kłodzkiego i srebrny medal otrzymali: Firmy: ZETKAMA S. A. ze Ścinawki 

Średniej, DORAL SP.J. w Kłodzku, Bank Spółdzielczy w Kłodzko oraz Bielinek-Beton Sp.  

z o.o. z siedzibą w Bierkowicach. 

Tytuł Sponsora Sportu Kłodzkiego oraz brązowy medal otrzymali: Mobil-Tel B.K.Z. 

Śmiechowscy Sp. j. z Kłodzka, Przedsiębiorstwo Piekarniczo – Cukiernicze Machela Sp.  

z o.o. w Jaszkowej Dolnej, Zakład Wyrobów Metalowych „Rapmet” w Kłodzku. 

 
WyróŜnienia otrzymali: 

Przedsiębiorstwo Piekarniczo – Cukiernicze Pan Maciej Machela Sp. z o.o. w Jaszkowej 

Dolnej, Zakład Piekarniczo – Cukierniczy Kajzerka - Zdzisław Jasiński z śelazna. 

 
10.  Rozstrzygnięcie konkursu pn. „Moja posesja najpiękniejsza w Kłodzku” – 

wręczenie dyplomów.  

Burmistrz Pan Bogusław Szpytma wręczył dyplomy: 

I miejsce zajęła Pani Dorota Zielińska z ul. Dusznickiej. 

II miejsce zajęła Pani Maria Glura z ul. Kasztanowej.  

III miejsce ul. Rodzinna 96-98. 

WyróŜnienia otrzymali: 
Pani Anna Pełyńska 
Wspólnota Mieszkaniowa przy ul. Krasińskiego 5B. 
Wspólnota Mieszkaniowa ul. Myśliwska 4. 
Wspólnota Mieszkaniowa ul. A. Mickiewicza 6. 
Wspólnota Mieszkaniowa ul. Krasińskiego 1. 
Wspólnota Mieszkaniowa ul. Dąbrówki 6/1. 
Wspólnota Mieszkaniowa ul. Grunwaldzka 7. 
Wspólnota Mieszkaniowa ul. Zamiejska 30. 
Pani Marianna Dąbrowska. 
Pan Ireneusz Terka –ul. Krasińskiego. 
Pani Danuta Krawczyk –ul. Krasińskiego. 
Pani Maria Łabuda - ul. Krasińskiego. 
Pani Józefa Szostek. 
Pani Wiesław Tylec – ul. Objazdowa. 
Pani Lidia Blacharska. 
 
 
10a. Wręczenie listu gratulacyjnego z okazji święta StraŜy Miejskiej. 

Burmistrz Pan Bogusław Szpytma na ręce Komendanta StraŜy Miejskiej w Kłodzku Pana Piotra 

Występskiego złoŜył list gratulacyjny o następującej treści: 

Z okazji Święta StraŜy Miejskiej składamy Panu Komendantowi oraz wszystkim podległym Panu 

Funkcjonariuszom i pracownikom serdeczne Ŝyczenia i gratulacje wraz z podziękowaniami za 

ofiarność i trud w wypełnianiu codziennych obowiązków. Za pośrednictwem Pana Komendanta 
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pragniemy wyrazić swoją wdzięczność dla wszystkich funkcjonariusz za odpowiedzialną słuŜbę 

wymagającą odwagi, poświęcenia, a niekiedy naraŜania tego co dla kaŜdego człowieka jest 

najwaŜniejsze – własnego zdrowia i Ŝycia. Dzięki profesjonalnemu wyszkoleniu i przygotowaniu do 

słuŜby podległych Panu funkcjonariuszy miasto jest bezpieczne, a mieszkańcy czują się w nim 

pewniej i spokojnie. W tym uroczystym dniu Ŝyczymy Panu Komendantowi oraz wszystkim 

funkcjonariuszom i pracownikom satysfakcji z dokonań zawodowych, spokojnej słuŜby, zdrowia, 

pomyślności oraz wiele dobrego w Ŝyciu osobistym.  

 Głos zabrał Komendant StraŜy Miejskiej w Kłodzku Pan Piotr Występski, który w imieniu 

własnym oraz w imieniu wszystkich straŜników miejskich podziękował za fakt, Ŝe pamiętano  

o święcie StraŜy Miejskiej. Dziękuje za otrzymany list gratulacyjny, który stanowić będzie 

motywację do jeszcze lepszej pracy. Pan Komendant dodał, Ŝe tegoroczne święto obchodzone 

będzie we własnym gronie, skromnie, polegać będzie na uroczystej odprawie do słuŜby podczas 

której odczytany zostanie list gratulacyjny. Na ocenę pracy StraŜy Miejskiej, omówienie jej 

sukcesów czy teŜ niepowodzeń przyjdzie czas w przyszłym roku, kiedy będzie obchodzone 20-lecie 

istnienia StraŜy Miejskiej w Kłodzku.  

Pan Komendant serdecznie podziękował Panu Burmistrzowi, Panu Przewodniczącemu oraz Wysokiej 

Radzie za pamięć i uznanie pracy StraŜy Miejskiej w Kłodzku.  

 

Przerwa w obradach od godz. 1255 do godz. 1310. 

 

11. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami (zał. nr 5). 

Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała w jakim rejonie osiedla Kruczkowskiego zaplanowane są 

do wykonania alejki. Kolejne pytanie dotyczyło ujęcia budowy rowu melioracyjnego wzdłuŜ 

cmentarza w realizacji zadania pn. udroŜnienie, odtworzenie i konserwacja rowów przydroŜnych 

 i melioracyjnych.  

Radny Pan Tomasz śabski zapytał czego dotyczyło spotkanie z Panem Markiem Łapińskim – 

Marszałkiem Województwa Dolnośląskiego. Prosi równieŜ o szczegóły wyjazdu do Trembowla na 

Ukrainie. 

Burmistrz Pan Bogusław Szpytma wyjaśnił, Ŝe alejki będą przebiegały od fontanny w kierunku na 

plac zabaw. Jest to realizacja koncepcji zagospodarowania parku w osiedlu Kruczkowskiego. 

Spotkanie z Marszałkiem Panem Markiem Łapińskim dotyczyło dofinansowania budowy basenu oraz 

rozmów na temat EURO 2012, poniewaŜ jest szansa, Ŝe  Kłodzko stało by się miejscem pobytowym  

i treningowym jednej z druŜyn EURO 2012. 

Co do wizyty na Ukrainie – zainicjowano kontakty partnerskie. Pan Burmistrz spotkał się ze 

starostą powiatu, który jest chętny do współpracy. Na prośbę kłodzkich pszczelarzy nawiązano 

kontakty z tamtejszymi pszczelarzami. Jest równieŜ pomysł odtworzenia pomnika polskiej 

bohaterki Zofii Chrzanowskiej zarządzającej w XVII w. włościami trembowelskimi. 

Pan Burmistrz uwaŜa, Ŝe warto patrzeć na wschód i podtrzymywać kontakty partnerskie.  

Odnośnie rowów melioracyjnych wyjaśnień udzielił zastępca burmistrza Pan Henryk Urbanowski. 

Wyjaśnił, Ŝe rów R-50 jest wykonany od skrzyŜowania drogi „ósemki” z ul. Zajęczą w dół wzdłuŜ 

nowego cmentarza, jest teŜ przepust przez ul. Objazdową, nowy kolektor jest przebiega wzdłuŜ 

całej ulicy Korytowskiej, przejście przez drogę w stronę osiedla i podłączenie się do tamtego rowu. 

Rów ten doprowadza do ul. Skośnej.        
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 Radna Pani Celina Włodarczyk podziękowała Panu Burmistrzowi za tak obszerne 

wyjaśnienie, jednak Pani radnej chodziło o to czy rów, który jest wzdłuŜ cmentarza od strony  

ul. Korytowskiej jest przewidziany w tym zadaniu. PoniewaŜ rów nie jest droŜny, a woda tam nie 

odpływa.   

Pan Burmistrz H. Urbanowski wyjaśnił, iŜ w tym terenie nie ma rowu melioracyjnego jest tylko 

rów chłonny. 

Radny Pan Zdzisław Duda zapytał, w którym obiekcie ewentualnie przebywaliby sportowcy 

podczas EURO 2012. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz zwrócił się z prośbą do Rady o zmianę realizacji porządku 

obrad, tak aby przystąpić do realizacji punktu 13,  a po nim 12 itd.  

Rada jednogłośnie wyraziła zgodę na taką zamianę.  

       
13.Podjęcie uchwały w sprawie zezwolenia na nieodpłatne, jednorazowe 

wykorzystanie herbu miasta Kłodzka w celu umieszczenia go w logo Sudeckiego 

Oddziału StraŜy Granicznej im. Ziemi Kłodzkiej, druk nr 572 (zał. nr 6). 

Przewodniczący udzielił głosu płk Grzegorzowi Budnemu – Komendantowi Sudeckiego Oddziału 

StraŜy Granicznej w Kłodzku. 

Pan Komendant zwrócił się z prośbą, aby herb miasta Kłodzka na stałe został prawnie umocowany 

w logo Oddziału, który jest po reformie organizacyjnej StraŜy Granicznej. Zostały zlikwidowane  

w ubiegłym roku dwa oddziały. Oddział Kłodzki dobrze się ma i właściwie funkcjonuje, po 

reorganizacji pracuje w nim 900 funkcjonariuszy i ponad 200 pracowników cywilnych. Swoją 

działalnością obejmuje całe Województwo Dolnośląskie za wyjątkiem powiatu zgorzeleckiego  

i bolesławieckiego, które są przypisane do oddziału na granicy zachodniej. Pan Komendant ma 

nadzieję, Ŝe lokalizacja Oddziału pozostanie na zawsze w Kłodzku, stąd prośba o podjęcie 

powyŜszej uchwały. W StraŜy Granicznej jest w tej chwili tylko 10 oddziałów takich jak Kłodzko, tak 

więc lokalizacja w mieście jest dumą dla Kłodzka. Nie wszystkie oddziały w swoim logo mają miasto 

w którym stacjonują. Uznano, Ŝe skoro oddział nosi nazwę Ziemi Kłodzkiej to logo z herbem jest 

jak najbardziej adekwatne do tego, Ŝe Oddział jest tutaj usytuowany. Od niedawna w kłodzkich 

obiektach funkcjonuje placówka Kłodzko, jedna z placówek organizacyjnych kłodzkiego Oddziału, 

została utworzona po likwidacji placówek w Międzylesiu i Kudowie, jest tam ponad 100 

funkcjonariuszy, którzy swoim działaniem obejmują m.in.  działania na terenie miasta powiatu 

kłodzkiego oraz innych powiatów Województwa Dolnośląskiego. Pan Komendant w imieniu własnym 

i funkcjonariuszy deklaruje wszelkie wsparcie dla bezpieczeństwa miasta oraz pomoc przy róŜnego 

rodzaju imprezach i w Ŝyciu codziennym miasta. StraŜ Graniczna po wejściu w grudniu 2007 roku 

Polski do Schengen zmieniła trochę swoje działania, na terytorium kraju odsunięto się od granicy 

tworząc jednostki wewnątrz kraju. Spełnieniem tego zadania jest właśnie powstanie placówki  

w Kłodzku. W skład struktury organizacyjnej kłodzkiego oddziału wchodzi poza placówką Kłodzko, 

placówka Wrocław – lotnisko, placówka w Wałbrzychu, Jeleniej Górze i w Lubaniu, jak równieŜ 

grupa zamiejscowa w Legnicy. 

Pan Grzegorz Budny od 22 maja br. objął obowiązki komendanta, poprzednik przeszedł na 

emeryturę,  przez ostatnie 4 lata pełnił funkcję Komendanta ŁuŜyckiego Oddziału StraŜy Granicznej 

w Lubaniu, który zlikwidowano, a w to miejsce powstała szkoła, ośrodek szkoleń specjalistycznych 
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straŜy granicznej. Pan Komendant jest mieszkańcem Cieszyna, miasta wizualnie podobnego do 

Kłodzka, tak więc bardzo dobrze czuje się w Kłodzku.  

 Burmistrz Pan Bogusław Szpytma w imieniu swoim, Rady Miejskiej oraz mieszkańców 

Kłodzka, wyraził zadowolenie z faktu, Ŝe Kłodzko stało się tym waŜnym elementem na granicy 

południowej Polski, Ŝe stało się miastem, które gromadzi centralnie zarządzanie całą granicą. Jest 

to zaszczyt dla miasta, Ŝe herb Kłodzka będzie znakiem jednostki, która broni, chroni i pilnuje 

naszej południowej granicy. Pan Burmistrz miał okazję uczestniczyć w oficjalnym przywitaniu Pana 

Komendanta. W imieniu Rady, mieszkańców Kłodzka i swoim wręczył Panu Komendantowi drobny 

upominek z pamiątkami z Kłodzka z najlepszymi Ŝyczeniami równieŜ dla funkcjonariuszy StraŜy 

Granicznej, wśród których wszyscy czują się bardzo bezpiecznie.  

 Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił merytoryczne komisje o wydanie opinii do 

przedłoŜonego projektu uchwały. 

Radna Pani Celina Włodarczyk poinformowała o pozytywnej opinii Komisji Zdrowia, Pomocy 

Społecznej, Sportu i Turystyki do projektu uchwały w sprawie zezwolenia na nieodpłatne, 

jednorazowe wykorzystanie herbu miasta Kłodzka w celu umieszczenia go w logo Sudeckiego 

Oddziału StraŜy Granicznej im. Ziemi Kłodzkiej. 

Pozytywną opinię wydała równieŜ Komisja Edukacji i Kultury o czym poinformował jej 

przewodniczący radny Pan Leszek Michalski.  

Uwaga nie wniesiono. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały w sprawie zezwolenia na 

nieodpłatne, jednorazowe wykorzystanie herbu miasta Kłodzka w celu umieszczenia go w logo 

Sudeckiego Oddziału StraŜy Granicznej im. Ziemi Kłodzkiej, druk nr 572. 

Głosowanie: za -  20, przeciw - 0, wstrzymało się - 0. 

(Nie głosował radny Pan Janusz Kocoń). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LVI/559/2010 (zał. nr 7). 

Pan Komendant podziękował za podjęcie uchwały, a funkcjonariusze StraŜy Granicznej odwdzięczą 

się dobrą słuŜbą i pomocą dla mieszkańców miasta i powiatu. 

 
12. Przygotowanie placówek oświatowych  do roku szkolnego 2010 – 2011 (zał. nr 8). 

Kierownik Wydziału Spraw Społecznych Pan Paweł Popiel przedstawił w formie elektronicznej 

materiał obrazujący przygotowanie placówek oświatowych do roku szkolnego 2010 – 2011. Radni 

otrzymali całość materiału na płytach CD w teczkach, które związane są programem realizowanym 

od ubiegłego roku czyli :”Innowacja kluczem do społeczeństwa XXI wieku”. 

 Radny Pan Leszek Michalski poinformował, Ŝe Komisja Edukacji i Kultury wnikliwie 

zapoznała się z przedstawionym przez Wydział Spraw Społecznych materiałem. Zarówno jak  

w roku ubiegłym tak i w roku bieŜącym jest to materiał przygotowany niezwykle drobiazgowo. 

Materiał bardzo obszerny, obejmujący praktycznie wszystkie aspekty przygotowań  

i funkcjonowania placówek oświatowych przed nowym rokiem szkolnym.  Pan L. Michalski 

podziękował pracownikom wydziału, Panu kierownikowi oraz Panu burmistrzowi Krzelowskiemu za 

naprawdę bardzo rzetelne i sprawne przygotowanie tych materiałów.  Jeden z aspektów wzbudził 

niepokój komisji, co odzwierciedlone jest we wniosku komisji, nie pochodzi on z czysto oświatowej 

strony, nie mniej jednak jest to jeden z aspektów funkcjonowania placówek szkolnych czyli opieka 

zdrowotna. Stwierdzono, Ŝe jeŜeli w szkołach nie ma opieki zdrowotnej przez 5 dni w tygodniu to 
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jest to zjawisko niepokojące. Jest to oczywiście sprawa NFZ, stąd teŜ sformułowany wniosek 

komisji, bowiem wszystkim dzieciom naleŜy się opieka zdrowotna. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk poinformowała, Ŝe równieŜ Komisja Zdrowia, Pomocy 

Społecznej, Sportu i Turystyki zajmowała się tematem przygotowania dzieci i młodzieŜy do 

rozpoczęcia roku szkolnego 2010 – 2011. Otrzymano materiały od Pani Dyrektor OPS w Kłodzku, 

od Kierownika Wydziału Spraw Społecznych jak i równieŜ materiał przygotowany na sesję. 

Podkreślenia wymaga fakt, Ŝe od 4 lat komisja wnosi o zwiększenie opieki medycznej we 

wszystkich placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Miejską Kłodzko.   

 Radny Pan Adam Kwas podziękował za przygotowanie pełnego obrazu, ma nadzieję, Ŝe 

prawdziwego, natomiast do tego obrazu, cokolwiek przesłodzonego, naleŜałoby dosypać troszkę 

pieprzu, aby wszyscy nie przysnęli. Pan radny uwaŜa, Ŝe skandalem jest, Ŝe w Kłodzku nie 

zbudowano Ŝadnego obiektu edukacyjnego. Kłodzko wydaje mniej więcej tyle samo na ucznia co 

bogaty Gdańsk i te efekty nie są aŜ tak zdumiewające jak koszty. Jeśli chodzi o koszty utrzymania 

placówek są one coraz większe w relacji do ucznia i porównując dane w którymś z artykułów 

mieliśmy obraz tego, Ŝe Gdańsk stać na takie wydatki, jeśli chodzi o gminę Kłodzko to przynajmniej 

trzeba się domagać efektów jeśli juŜ ponosimy tak duŜe koszty. Kolejnym problemem jest 

dostępność i podaŜ obiektów sportowych. Warunki w jakich pracują nauczyciele WF w Zespole 

Szkół Integracyjnych w Kłodzku nie są zadawalające, 60m2 wynosi sala przy liczbie 20 osób 3m2 

przypada na dziecko jeśli chodzi o powierzchnię podłogi. Sale powinny być wyposaŜone, mamy XXI 

wiek, podnosimy poprzeczkę jeśli chodzi o informatyzację, szeroko pasmowy internet, a w szkołach 

nie ma sal wyposaŜonych w łazienki, w prysznice, gdzie młode dziewczyny z odrazą przychodzą na 

lekcje wychowania fizycznego i wręcz bojkotują te zajęcia. Rzeczą najpilniejszej potrzeby jest to 

aby obiekty te doposaŜyć  i właściwie wykonać prace w tym zakresie. Nie moŜna pozostawić tego 

tematu, tym bardziej, Ŝe kondycja młodego społeczeństwa jest w stanie fatalnym, co Pan radny 

stwierdza na podstawie długoletniej pracy i obserwacji dzieci i młodzieŜy.  

Radny Pan Adam Kwas wnioskuje, aby przy konstruowaniu budŜetu na przyszły rok wesprzeć 

działania związane z zasilaniem klubów sportowych i w jakiś sposób koncepcyjnie podejść do tego 

zagadnienia, poniewaŜ wnioskiem Komisji Zdrowia, nie zmiennym od lat jest to, aby ze środków 

naszej gminy przeznaczyć 1% budŜetu na sport.  Priorytetem jest podejście do sal gimnastycznych.  

 Zastępca Burmistrza Pan Henryk Urbanowski odnosząc się do wypowiedzi radnego  Pana 

Adama Kwasa, który stwierdził, Ŝe są skandaliczne warunki w szkołach, pyta czy widział swoje 

warunki w swojej szkole w odniesieniu do gminnych szkół podstawowych i gimnazjum. KaŜda 

szkoła ma nowe boisko, nowe pomoce w postaci tablic interaktywnych, nauczyciele wyposaŜeni są 

w komputery dzięki, którym prowadzi się dziennik elektroniczny, buduje się basen, gdzie dwa 

miesiące temu w Pana radnego wypowiedzi był niepotrzebny, bo Kłodzko nie potrzebuje basenu 

tylko inne rzeczy, a przecieŜ basen jest przyszkolny i to szkoły będą z niego korzystać. Buduje się 

duŜe boisko przyszkolne – a pan radny twierdzi, Ŝe warunki są skandaliczne. Pan Burmistrz 

Urbanowski podkreśla, Ŝe bardzo duŜo środków finansowych zostało przeznaczonych na inwestycje 

oświatowe. 

Advocem Pan radny Adam Kwas odsyła Pana Burmistrza Urbanowskiego do Gimnazjum  

w Szczytnej, natomiast mimo tego, Ŝe w swojej szkole ma skandaliczne warunki wychował Mistrza 

Europy niepełnosprawnych intelektualnie, dzięki równieŜ temu, Ŝe dba o obiekty miejskie. 

Zapomniał Pan Burmistrz, Ŝe  radny nigdy nie mówił, Ŝe jest przeciwko budowie basenu wręcz 
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przeciwnie wkłada się w usta Pana radnego słowa, których nigdy w Ŝyciu nie wypowiedział, chodziło 

m.in. o to Ŝe Szkoła Podstawowa nr 2 i 7 nie ma sali gimnastycznej i to jest fakt, nie zarzucał tego 

bo są to zaniedbania wieloletnie, tylko prosił i grzecznie apelował, a Pan Burmistrz  mówi, Ŝe radny 

równa wszystko z ziemią.  

W zeszłym roku Radni jako Komisja wnioskowali o stypendia dla młodzieŜy sportowej co organ 

wykonawczy odrzucił, wnioskowano równieŜ o drobne pieniądze na remonty właśnie szatni  

i zaplecza. Bardzo dobrze, Ŝe powstały boiska, ale to nie jest jeszcze wszystko, jak pan radny 

powiedział, Ŝe 3 m2 w jednej ze szkół przypada na sali gimnastycznej na ucznia to jest skandal, bo 

grozi to niebezpieczeństwem wypadków, kolizji a młodzieŜ wychodzi ze szkoły w coraz gorszej 

kondycji fizycznej. Prosi aby nie traktować tego jako kampanię wyborczą bo chce i pracuje dla 

miasta juŜ 40 lat i będzie dalej pracował, a Pan Burmistrz nie będzie tego oceniał wobec radnych, 

bo co mówi to wie i odpowiada za słowa.  

 Advocem Pan Burmistrz H. Urbanowski wyjaśnił, Ŝe Szkoła Podstawowa nr 2 i 7 ma salę 

sportową, natomiast w Szczytnej rozwiązano dwie szkoły, zostało tylko gimnazjum i szkoła 

podstawowa. Wszystkie szkoły w naszym mieście mają sale sportowe.  

 Radny Pan Janusz Kocoń nie chciałby, aby wystąpienie Pana radnego Adama Kwasa było 

odebrane jako burza w szklance wody, bowiem było kilka bardzo mocnych argumentów. Trzeba je 

wziąć pod uwagę, kto opracowywał budŜet w tym mieście? nie radny Kocoń bo był w opozycji, 

podobnie Pan Adam i jeszcze parę osób - gdzieś tam kiedyś to wyjdzie i na pewno – stwierdza 

radny J. Kocoń, uwaŜa, Ŝe na dzień dzisiejszy powinniśmy wypracować jakieś wnioski. Nie  jest 

potrzebna krytyka wystąpienia Pana radnego Adama Kwasa bo powiedział bardzo bogato. 

 

Pan Przewodniczący podziękował za przygotowanie powyŜszego tematu oraz wszystkim 

dyskutantom za wystąpienia, po czym zamknął dyskusję w tym punkcie.  

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu 

wykonania budŜetu  Gminy Miejskiej Kłodzko za I półrocze, druk nr 579 (zał. nr 9). 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyŜszego projektu uchwały.  

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały  

w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budŜetu  Gminy Miejskiej 

Kłodzko za I półrocze, druk nr 579. 

Głosowanie: za -  20, przeciw - 0, wstrzymało się - 0. 

(Nie głosował radny Pan Tadeusz Kmiecik). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LVI/560/2010 (zał. nr 10). 

 
15. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia wydzielonego rachunku dochodów  

i wydatków nimi finansowanych w placówkach oświatowych prowadzonych przez 

Gminę Miejską Kłodzko, druk nr 580 (zał. nr 11). 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyŜszego projektu uchwały.  

Uwag nie wniesiono. 
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Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały  

w sprawie utworzenia wydzielonego rachunku dochodów i wydatków nimi finansowanych  

w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Miejską Kłodzko, druk nr 580. 

Głosowanie: za -  20, przeciw - 0, wstrzymało się - 0. 

(Nie głosował radny Pan Tadeusz Kmiecik). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LVI/561/2010 (zał. nr 12). 

 
16. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budŜetu Gminy Miejskiej Kłodzko 

na 2010 rok, druk nr 581 (zał. nr 13). 

Skarbnik Gminy Miejskiej Pani Agnieszka Czuczwara poinformowała, Ŝe do druku nr 581 została 

złoŜona autopoprawka, którą opiniowano na posiedzeniu komisji budŜetu, natomiast w dniu 

dzisiejszym wynikła sytuacja  wskutek, której naleŜy wprowadzić drugą autopoprawkę.  

 Radna Pani Celina Włodarczyk postawiła wniosek formalny, aby w tym momencie nie 

głosować projektu uchwały przedłoŜonego na druku nr 581 wraz z autopoprawkami, poniewaŜ  

w dokumentach tych są wpisy, na których nie ma wcześniejszej zgody uchwałą Rady Miejskiej  

w Kłodzku. 

 
Pan Przewodniczący ogłosił przerwę w obradach od godz. 1420 do godz. 1435. 

 
Po przerwie Pan Przewodniczący ogłosił, Ŝe na sali rajców znajduje się skarbonka, do której moŜna 

wrzucać pieniądze z przeznaczeniem dla powodzian z Bogatyni. 

 
Głos zabrała Pani Skarbnik, która wyjaśniła, Ŝe zaplanowana kolejność podejmowania uchwał jest 

zasadna i zgodna z przepisami. W kaŜdej nowej uchwale naleŜy wskazać źródło finansowania,  

w przypadku odwrócenia kolejności nie moŜna wskazać źródła finansowania bowiem nie byłoby 

tych środków jeszcze w budŜecie, poza tym uchwała kolejna mówi o udzieleniu pomocy, tak więc 

nie moŜna jej udzielić jeśli wcześniej nie zabezpieczy się tych środków, ponadto do tej pory zawsze 

podejmowano uchwały finansowe w takiej kolejności i nikt tego nie zakwestionował.  

 Radny Pan Tomasz śabski zapytał czy załoŜenie jest takie, Ŝe obydwie uchwały zostaną 

podjęte, co w przypadku kiedy jedna z nich nie zostanie podjęta. 

 Pani Skarbnik wyjaśniła, Ŝe dlatego najpierw głosowana jest uchwała dotycząca zmian  

w budŜecie. W uzasadnieniu jest napisane na co przeznacza się określone środki, następnie 

podejmuje się uchwałę, która wskazuje kierunek ich wydania i upowaŜni burmistrza do zawarcia 

umowy. W sytuacji kiedy będzie odwrotna kolejność, Rada udzieli tej pomocy, a nie zatwierdzi się 

zmian w budzicie to powstanie bardzo duŜa sprzeczność. W odwrotnym kierunku kiedy zostaną 

zatwierdzone zmiany w budŜecie, czyli dotacja, a nie będzie dotacji o udzieleniu pomocy to Pan 

Burmistrz nie będzie mógł tych pieniędzy wydać do momentu kiedy taka uchwalanie zostanie 

podjęta. Jest wiele podobnych przykładów: mamy środki w budŜecie z przeznaczeniem na policję 

straŜ poŜarną,  a dopiero teraz będą podejmowane uchwały na jakie konkretne zadania przeznacza 

się te środki.  

 Pan Burmistrz B. Szpytma wniósł drugą autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie 

dokonania zmian w budŜecie, polegającą na wykreśleniu dotacji w kwocie 20 000 zł dla powiatu na 

wsparcie remontu Domu Dziecka przy ul. Wandy. W rozmowie ze starostwem powiatowym okazało 

się, Ŝe mają problem z przyswojeniem tych  pieniędzy. Gmina Kłodzko moŜe wesprzeć powiat, 
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natomiast oni mogą mieć problemy z wydatkowaniem tych środków na ten określony cel, dlatego 

Pan Starosta prosił o odłoŜenie w czasie decyzji do kolejnej sesji.  

 Pani Skarbnik dodała, Ŝe w związku z zaistniałą sytuacją prosi  o dokonanie następujących 

zmian: w § 1 ust. 3 kwotę 430 387 61 zł zamienić na 450 387 61 zł.  

W załączniku nr 2 w dziale 758 Rozdział 758 18 w § 4810 Rezerwy, kwotę 221 170 zł zastąpić 

kwotą 241 170 zł. Na stronie 3  Dział 852 Rozdział 852 01 § 2710 – wykreść. 

W wierszu 13 zawarta jest dotacja celowa w wysokości 20 000 zł- naleŜy ją wykreślić.  

W związku z powyŜszym suma ogółem udzielonych dotacji zmieni się na 9 148 234 zł. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk poinformowała, Ŝe podczas wczorajszego posiedzenia 

komisji wspólnie z radnym Tomaszem śabskim zadawali pytania odnośnie planowanej dotacji –  

w tej chwili jej juŜ nie ma - bo jej być nie moŜe. Zadawano konkretne pytania podając przykłady, 

usłyszano wówczas od Pani skarbnik, Ŝe jest porozumienie pomiędzy starostwem powiatowym,  

a naszymi władzami miejskimi. W projekcie uchwały jest wpisane, Ŝe Starosta zwrócił się z prośbą. 

Gdyby wówczas Pani radna wspólnie z radnym T. śabskim nie mieli 100% pewności Ŝe nie ma 

Ŝadnego porozumienia, Ŝe nikt do nikogo nie pisał, tych pytań by nie zadawano. Tak więc na 

przyszłość jest prośba, jeŜeli będą takie sytuacje, Ŝe zwraca się ktoś do naszego budŜetu z prośbą 

o dotacje to taka prośba powinna być załączona do uzasadnienia projektu uchwały. 

 Pani Skarbnik sprostowała, Ŝe z pewnością na posiedzeniu komisji nie powiedziała, Ŝe 

zostało zawarte porozumienie. Powiedziała, Ŝe starosta zwrócił się prośbą na pismo z Domu 

Dziecka. Pismo Domu Dziecka Pani Skarbnik ma, Starosta rozmawiał z Panem Burmistrzem, prośby 

mogą być równieŜ ustnie kierowane. Pani Skarbnik stwierdza, Ŝe na pewno nie uŜyła słów, Ŝe jest 

to porozumienie, mogło to się skojarzyć przy zmianie paragrafów, bo był błędny paragraf który 

mówił o porozumieniu, ale nie uŜyto słów, Ŝe jest porozumienie. 

 Burmistrz Pan Bogusław Szpytma wyjaśnił, Ŝe nie ma satysfakcji z tego, Ŝe powiatowi nie 

udało się wchłonąć tych środków, będzie się pracowało nad tym, aby znaleźć metodę. Natomiast 

prośba jest do Państwa radnych, aby nie tylko wykazywali racje, ale  pomogli znaleźć właściwe 

rozwiązanie. NaleŜy przy tym wszystkim pamiętać, Ŝe na końcu tego łańcuszka są dzieci, które 

autentycznie potrzebują tej pomocy – dodaje Pan Burmistrz.  

 Radny Pan Tomasz śabski przypomniał, Ŝe na posiedzeniu komisji była rozmowa o tym, 

Ŝe sprawę dotacji konsultowano z RIO, Ŝe jest moŜliwe wspieranie jednostki przez powiat. Sytuacja 

wygląda tak, Ŝe miasto moŜe wspierać powiat, natomiast była wątpliwość dotycząca tego czy 

powiat moŜe wesprzeć w tym przypadku Dom Małego Dziecka i te wątpliwości wyartykułowano 

podczas komisji. Wówczas pani Skarbnik twierdziła, Ŝe jest taka moŜliwość, natomiast z tego co się 

Pan radny orientuje - nie ma takiej moŜliwości, moŜe wątpliwości rozwiałaby  konsultacja z radcą 

prawnym czy jest taka podstawa.  

 Pani Skarbnik wyjaśniła, Ŝe właśnie dlatego wstrzymujemy się z tą decyzją, rozmawiano  

z Panem Starostą oraz z Panią Skarbnik Powiatu w pierwszych kontaktach telefonicznych twierdzili, 

Ŝe mogą wydatkować te środki, Pani Skarbnik sugerowała dokładne sprawdzenie tej sprawy, 

pojawiły się wówczas wątpliwości, poza tym jest kwestia sporna czy jest to remont czy inwestycja  

i wszystkie te przesłanki wskazują na to, aby wstrzymać się z decyzją do czasu wskazania 

właściwego rozwiązania, jaka ustawa pozwala powiatowi na wydanie tych środków. 

 Przewodniczący pan Piotr Brzostowicz uznał, Ŝe wszelkie kwestie zostały wyjaśnione, 

zapytał Wysoką Radę czy wyrazi zgodę na głosowanie blokiem wszystkich poprawek, sprzeciwu nie 
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stwierdzono zatem Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie zgłoszonych 

autopoprawek. 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. Autopoprawki zostały przyjęte. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały w sprawie dokonania zmian  

w budŜecie Gminy Miejskiej Kłodzko na 2010 rok, druk nr 581 wraz z przyjętymi wcześniej 

autopoprawkami. 

Głosowanie: za – 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 2.  

(Nie głosował radny Pan Zdzisław Duda). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LVI/562/2010 (zał. nr 14). 

 
16a. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla powiatu kłodzkiego, 

druk nr 588 (zał. nr 15). 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował, Ŝe Komisja wydała pozytywną opinię  do projektu uchwały, zawartego 

na druku nr 588 kiedy dotyczył on dwóch pozycji: zakupu samochodu dla straŜy i dofinansowanie 

remontu Domu Dziecka, jeŜeli drugie zadanie odpada z mocy poprzedniego głosowania to Pan 

Przewodniczący nie widzi problemu do podtrzymania pozytywnej opinii.  

 Zastępca burmistrza Pan Witold Krzelowski przedstawił projekt uchwały po uwzględnieniu 

poprawek. Podstawa prawna pozostaje bez zmian, natomiast treść uchwały i uzasadnienie 

przedstawia się następująco: 

§ 1 

Udziela się z budŜetu Gminy Miejskiej Kłodzko pomocy finansowej dla Powiatu Kłodzkiego  
z przeznaczeniem na zakup samochodu specjalnego podnośnika hydraulicznego dla Komendy 
Powiatowej Państwowej StraŜy PoŜarnej. 

§ 2 

Pomoc finansowa, o której mowa w § 1, zostanie udzielona w formie dotacji celowej ze 
środków budŜetu na 2010 rok, w wysokości 20 000 zł (słownie: dwadzieścia tysięcy złotych). 

§ 3 

Szczegółowe warunki udzielenia pomocy finansowej oraz przeznaczenie  
i zasady rozliczenia środków określone zostaną w umowie zawartej pomiędzy Gminą Miejską 
Kłodzko, a Powiatem Kłodzkim. Do zawarcia umowy upowaŜnia się Burmistrza Miasta Kłodzka.   

§ 4 

Uchwała wchodzi w Ŝycie z dniem podjęcia 

 
UZASADNIENIE 

 
Starosta Powiatu Kłodzkiego zwrócił się z prośbą o wsparcie przy realizacji zadania zakup 

specjalnego  samochodu dla Komendy Powiatowej Państwowej StraŜy PoŜarnej. Zakup samochodu 
dofinansowują równieŜ gminy Nowa Ruda i Bystrzyca Kłodzka. Będzie on słuŜył zapewnieniu 
bezpieczeństwa równieŜ naszym mieszkańcom.  

Środki finansowe są zabezpieczone w budŜecie gminy na 2010 rok. 
 
 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie  autopoprawki zgłoszonej 

przez Pana Burmistrza. 

Głosowanie: za – 21 jednogłośnie. Autopoprawkę przyjęto. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Powiatu Kłodzkiego wraz z przyjętą wcześniej autopoprawką. 
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Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 1.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LVI/563/2010 (zał. nr 16). 

 
17. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy dzierŜawy 

nieruchomości przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym dzierŜawcą, 

druk nr 575 (zał. nr 17). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego  radny 

Pan Zygmunt śerkowski poinformował, o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały 

znajdującego się na druku nr 575.  

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 

przedłoŜonego na druku nr 575.  

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LVI/564/2010 (zał. nr 18). 

 
18. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy uŜytkowania 

nieruchomości oznaczonej jako działka nr 5 i 7 AM-14, obręb Zagórze, przez 

Burmistrza Miasta Kłodzka, w trybie bezprzetargowym do dnia 30.06.2024r., druk 

nr 576 (zał. nr 19). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego radny 

Pan Zygmunt śerkowski poinformował, o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały 

znajdującego się na druku nr 576. Zgłoszono uwagę, aby do projektu uchwały dołączać mapki, tak 

jak jest to praktykowane. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 

przedłoŜonego na druku nr 576.  

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LVI/565/2010 (zał. nr 20). 

 
19. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierŜawy nieruchomości przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym 

dzierŜawcą w trybie bezprzetargowym, druk nr 577 (zał. nr 21). 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował, o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały znajdującego się na 

druku nr 577. 

Pozytywną opinię wydała równieŜ Komisja Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 

przedłoŜonego na druku nr 577.  

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LVI/566/2010 (zał. nr 22). 
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20. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierŜawy nieruchomości przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowymi 

dzierŜawcami w trybie bezprzetargowym, druk nr 578 (zał. nr 23). 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował, o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały znajdującego się na 

druku nr 578. 

Pozytywną opinię wydała równieŜ Komisja Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego. 

Radny Pan Adam Kwas zgłosił uwagę, poniewaŜ statut gminy wyraźnie zobowiązuje 

projektodawcę uchwały do określenia skutków finansowych. W przypadku uchwał dotyczących 

dzierŜaw powtarzana jest klauzula, Ŝe podjęcie przedmiotowej uchwały nie rodzi skutków 

finansowych dla budŜetu gminy. Przez skutki finansowe rozumie się korzyści jak i wydatki,  

w związku z tym nie byłoby trudno, aby podać, Ŝe określone działki są dzierŜawione czy oddawane 

w uŜyczenie bezpłatnie, dobrze świadczyłoby to o organie wykonawczym, gdyby wykazał co gmina 

na tym zarabia.  

Burmistrz Pan Bogusław Szpytma wyjaśnił, Ŝe ideą tego zapisu jest to, Ŝe dana uchwała nie 

powoduje zmian w budŜecie, jest to przedłuŜenie umowy co  jest planowane w budŜecie. Nie ma 

więc zmian finansowych ani na plus ani na minus.   

Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała dlaczego działki przy ul. Zacisze nie skieruje się 

do sprzedaŜy tylko jest ona dzierŜawiona.  

Zastępca burmistrza Pan Henryk Urbanowski wyjaśnił, Ŝe działka była wystawiona do 

sprzedaŜy w przetargu, jednak nie było zainteresowanych, przy drugim przetargu mieszkańcy, 

którzy zagospodarowali tę działkę na cele rekreacyjne wystąpili z prośbą, aby pozwolić im na 

jeszcze kilka lat uŜytkowania tego terenu, bowiem zainwestowali w jego urządzenie. Generalnie 

działka ta jest przeznaczona w przyszłości do sprzedaŜy. Gmina na tym nie traci, wartość gruntu 

rośnie, tak więc sprzedanie jej za kilka lat na pewno przyniesie zysk, a nie stratę.  

 Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała o to, dlaczego jednym dzierŜawcom daje się 

moŜliwość dzierŜawy na czas nieokreślony, innym na określony  3 lub 10 lat. 

Pani radna nie rozumie teŜ decyzji w sprawie zakupu tak duŜej działki na kawałek drogi w osiedlu 

Owcza Góra.  

Burmistrz Pan Bogusław Szpytma wyjaśnił, iŜ takie narzędzia daje ustawodawca zawierania 

umów, wynika to z rozeznania, przeznaczenia działki. Ponadto nie ma moŜliwości sprzedaŜy gruntu 

bez przetargu. Jest moŜliwość kupna po przetargu – prawo pierwokupu. Natomiast jeśli chodzi  

o kupno działki to jest ona przeznaczona pod rondo, trzeba myśleć perspektywicznie, jeśli  

w planach zagospodarowania przestrzennego jest tam droga i nie ma sensu czekać aŜ ten grunt 

podroŜeje.  

 Radny Pan Janusz Kocoń zgłosił wątpliwości co do zasadności podjęcia przedmiotowej 

uchwały, wnosi o przełoŜenie głosowania na kolejną sesję. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek zgłoszony przez radnego Janusza Koconia. 

Głosowanie: za – 3, przeciw – 13, wstrzymało się – 5. Wniosek odrzucono. 

W związku z tym, Ŝe wniosek nie otrzymał akceptacji Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz 

poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały przedłoŜonego na druku nr 578.  

Głosowanie: za – 19, przeciw – 1, wstrzymało się – 0. 
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(Jedna osoba obecna na sali  nie głosowała). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LVI/567/2010 (zał. nr 24). 

 
21. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierŜawy nieruchomości przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym 

najemcą w trybie bezprzetargowym na czas nieokreślony, druk nr 585 (zał. nr 

25). 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował, o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały znajdującego się na 

druku nr 585. 

Pozytywną opinię wydała równieŜ Komisja Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 

przedłoŜonego na druku nr 585.  

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LVI/568/2010 (zał. nr 26). 

 
22. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie przez Burmistrza 

Miasta Kłodzka umowy dzierŜawy nieruchomości zabudowanej na okres 10 lat  

w trybie bezprzetargowym, druk nr 586 (zał. nr 27). 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował, o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały znajdującego się na 

druku nr 586. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej Pan Zygmunt śerkowski poinformował, Ŝe 

Komisja nie rozstrzygnęła tego problemu, część radnych wstrzymała się od głosu. W trakcie 

dyskusji stwierdzono, Ŝe jest konieczność opracowania dokumentu, który reguluje zasady najmu 

lokali uŜytkowych – taką sugestię zgłosił radny Z. Duda. Gmina nie ma takiego dokumentu i stąd 

pojawiają się dylematy przy podejmowaniu decyzji na zawieranie umów dotyczących dzierŜaw 

określonych lokali uŜytkowych, przez co często zarzuca się radnym, Ŝe jest dosyć duŜo lokali 

uŜytkowych dzierŜawionych na czas nieokreślony – przykładem jest restauracja Ratuszowa. Inni 

przedsiębiorcy chcą o wiele więcej płacić. Na jakich zasadach przedłuŜa się umowy najmu, Ŝe ktoś 

raz ma umowę najmu na lokal i wyremontuje jakieś tam toalety i okazuje się, Ŝe ma umowy 

wieloletnie od 1993 roku – część mieszkańców jest oburzona tym faktem. W kaŜdym mieście  

w Polsce, oprócz Kłodzka, są zasady najmu lokali uŜytkowych. W tej chwili Rada kieruje się dobrą 

wolą, a brak jest szczegółowej podstawy prawnej. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk podczas posiedzenia komisji zwracała uwagę na ten 

projekt uchwały, dotyczy to baru piwnego „Laguna”. Nie dość, Ŝe Państwo mają w tej chwili grunt 

bezumownie w dzierŜawie to nie wiadomo jaki duŜy jest ten grunt. W § 1 zapisane jest, Ŝe jest to 

powierzchnia około 160m2 , a około 161 m to jest 161 albo 169. W ubiegłym roku borykano się  

z licznymi wędrówkami mieszkanek naszego miasta z rejonu ul. Kusocińskiego w sprawie bałaganu 

jaki powstawał, zakłócania porządku publicznego – właśnie przez ten Bar Laguna. Pani radna 

zapytała czy tam w dalszym ciągu będzie wyszynk piwa.  jak się to ma co zapisane w uzasadnieniu 
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Ponadto w związku z podjętą w dniu 26 marca 2009 r. uchwałą Rady Miejskiej dotyczącą likwidacji 

OSiR w Kłodzku oraz wygaszeniem trwałego zarządu umowa dzierŜawy uległa rozwiązaniu rodzi się 

pytanie czy od ubiegłego roku od marca grunt dzierŜawiony jest bezumownie. JeŜeli tak to 

powinien być ogłoszony przetarg na dzierŜawę tego gruntu.  

Pan Przewodniczący pyta czy jest Ŝyczenie aby wykreślić słowo „około”, po czym oddał głos Panu 

Burmistrzowi. 

Zastępca burmistrza Pan Henryk Urbanowski wyjaśnił, Ŝe  dzierŜawcą był OSIR, skoro OSiR 

został przejęty przez Kłodzkie Centrum wszystkie umowy straciły waŜność, zobowiązania przejęło 

Kłodzkie Centrum i dzierŜawcą na dzień dzisiejszy jest nie OSiR tylko Centrum. Pan Burmistrz nie 

umie powiedzieć za jaka cenę – umowy są w Centrum.  

 Radny Pan Zdzisław Duda uznał, Ŝe w związku z  bałaganem prawnym i źle przygotowaną 

uchwałą, zgłasza wniosek formalny o przełoŜenie tego projektu uchwały na następną sesję, w celu 

dopracowanie tego dokumentu. 

 Radny Pan Janusz Kocoń uznał, Ŝe Komisja Rewizyjna winna zbadać te sprawę. 

Radny Pan Zygmunt śerkowski stwierdził, Ŝe ten teren gdzie połoŜony jest lokal Laguna stanowi 

koronę wału  przeciwpowodziowego i jest tu pewne niebezpieczeństwo, Ŝe Pan Burmistrz decyduje 

się osłabić koronę wału przy tych anomaliach pogodowych. Jest powiedziane, Ŝe zazwyczaj na 

takich terenach strategicznych nie stawia się urządzeń rozrywkowych, ten teren powinien słuŜyć 

ochronie przeciwpowodziowej. Za czasów poniemieckich w statystyce figurowało to jako  korona 

wałów powodziowych. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk dodała, Ŝe na komisji poinformowano radnych, Ŝe nie ma 

OSiR, Centrum tego nie przejęło jest to w gestii miasta. OSiR zawierał umowy dzierŜawy z róŜnymi 

kontrahentami, są dzierŜawione korty, siłownia – na którą akurat rada podejmowała uchwałę, na 

pozostałe nieruchomości w obrębie OSiR nie podejmowane były przez Radę Ŝadne uchwały 

zezwalające na zawarcie umów dzierŜawy, jest to druga uchwała na fragment nieruchomości OSiR, 

którą musi podjąć Rada. Pani Radna pyta czy jest to grunt OSiR 

 Zastępca burmistrza Pan Henryk Urbanowski wyjaśnił radnemu śerkowskiemu, Ŝe na sali 

jest rzeczoznawca budowlany i proszę go zapytać czy taka działalność osłabia wał czy wzmacnia.  

W takim układzie naleŜałoby zamknąć parking, park Kusocińskiego bo teŜ jest wałem – tak więc nie 

naleŜy podawać takich faktów, Ŝe osłabia się wał,  na ten temat powinni wypowiedzieć się 

fachowcy. 

 Pan Przewodniczący postanowił zrealizować wniosek formalny radnego Zdzisława Dudy, 

dot. przełoŜenia na kolejną sesję uchwały na druku nr 586. 

Przewodniczący Rady poddał wniosek pod głosowanie. 

Głosowanie: za – 12, przeciw – 3, wstrzymało się – 4.  Wniosek przyjęto. Projekt uchwały na 

druku nr 586 przełoŜono do realizacji na kolejną sesję. 

 
23. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie nieruchomości do 

zasobu Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 587 (zał. nr 28). 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował, o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały znajdującego się na 

druku nr 587. 
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Pozytywną opinię wydała równieŜ Komisja Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 

przedłoŜonego na druku nr 587.  

Głosowanie: za – 15, przeciw – 3, wstrzymało się – 1. 

(Nie głosowały radne: Pani Zofia Bielecka oraz Pani Teresa Ludwin). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LVI/569/2010 (zał. nr 29). 

 
24. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na postępowanie Dyrektora 

Szkoły Podstawowej  Nr 6 w Kłodzku, druk nr 573 (zał. nr 30).   

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Pan Stanisław Ferenc poinformował, iŜ po rozpatrzeniu 

skargi uznano ją za bezzasadną, przedkładając stosowny projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 

przedłoŜonego na druku nr 573.  

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

(Nie głosowały radne: Pani Zofia Bielecka oraz Pani Teresa Ludwin). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LVI/570/2010 (zał. nr 31). 

  
25. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta 

Kłodzka, druk nr 574 (zał. nr 32). 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Pan Stanisław Ferenc poinformował, iŜ po rozpatrzeniu 

skargi P. Krystyny i Mieczysława Morozińskich na działalność Burmistrza Miasta Kłodzka 

jednogłośnie uznano ją za bezzasadną, przedkładając stosowny projekt uchwały wraz  

z uzasadnieniem. 

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 

przedłoŜonego na druku nr 574.  

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

(Nie głosowała radna: Pani Teresa Ludwin). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LVI/571/2010 (zał. nr 33). 

 
26. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Kłodzka, 

druk nr 582 (zał. nr 34).   

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Pan Stanisław Ferenc poinformował, iŜ po rozpatrzeniu 

skargi P. Oktawiusza Majowicza na działalność Burmistrza Miasta Kłodzka jednogłośnie uznano ją 

za bezzasadną, przedkładając stosowny projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Państwo 

Majowiczowie uczestniczą w obradach sesji, tak więc jest prośba o udzielenie im głosu.  

Pan Stanisław Ferenc dodał, Ŝe posiada informacje od Pana Burmistrza W. Krzelowskiego, Ŝe 

wychodząc na przeciw oczekiwaniom Państwa Mojowiczów pomimo, Ŝe dane na stronie 

internetowej umieszczone są zgodnie z prawem, zostaną one usunięte. 

Pan Burmistrz z W. Krzelowski dodał, Ŝe po konsultacjach z kierownikiem Wydziału Rozwoju 

informacja ze strony Kłodzka zostanie usunięta po 30 września br.  
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 Następnie Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz, za zgodą Rady udzielił głosu Państwu 

Majowiczom.  

Pani Małgorzata Majowicz poinformowała, Ŝe od kilku lat adres ich jest umieszczony na skrzynce 

internetowej Urzędu Miasta. P. Majowicz apeluje o odrzucenie tej uchwały poniewaŜ Urząd Miasta 

mając prawo umieścić jakiekolwiek informacje do publicznej wiadomości powinien umieścić je na 

stronie internetowej BIP, a nie na stronie Urzędu Miasta. Ponadto budynek Państwa Majowiczów 

został podpięty do  zakładki ABC Rewitalizacja Fortu Owcza Góra, budynek ten został 

zrewitalizowany 15 lat temu i nie rozumieją dlaczego nieruchomość, która na dzień dzisiejszy nie 

jest zabytkowa została wpisana na stronę ABC Rewitalizacja. Drugą  kwestią skargi jest 

przekraczanie terminów w odpowiedzi. W uzasadnieniu Komisja Rewizyjna posiłkuje się art. 35 kpa 

nie wspomina się o art. 36, który w sytuacji kiedy sprawa jest faktycznie szczególnie trudna  

i przedłuŜa się termin jej rozpatrzenia do dwóch miesięcy zobowiązuje organ rozpatrujący całą 

sprawę do poinformowania z jakiej przyczyny nie została rozpatrzona w ciągu miesiąca oraz 

podania terminu. Niestety w wezwaniu P. Majowicza do Burmistrza nie otrzymano Ŝadnej 

informacji, w związku z tym Państwo Majowiczowie apelują o odrzucenie uchwały, poniewaŜ skarga 

jest zasadna. W praktyce Ŝycie Państwa Mojowiczów wygląda tak, Ŝe od kilku lat nie mają 

prywatności, przychodzą turyści, pytają o koszt wstępu do domu, chcą go oglądać, zaczepiają 

dziecko bawiące się na podwórku – wszystkie te zdarzenia ograniczają Ŝycie prywatne. Pani 

prawnik, w krótkiej opinii napisała, Ŝe w Ŝaden sposób nie identyfikuje ta informacja P. Majowiczów 

na stronie internetowej. Mieszka tam tylko jedna rodzina, więc jeśli ktoś napisze na adres Śląska 

26B to dojdzie to do P.Majowiczów. Rozmawiano z Wydziałem Promocji we wrześniu ubiegłego roku 

i Pan Kierownik zaproponował, aby na piśmie zwrócono się o zdjęcie ze strony internetowej urzędu 

miasta adresu – co jednak nie zostało uczynione.  

W związku z powyŜszym Ŝądają zdjęcia adresu ze strony internetowej urzędu miasta i odrzucenie 

tej uchwały. 

 Radny Pan Zygmunt śerkowski całkowicie popiera swoich wyborców, jeŜeli sobie nie 

Ŝyczą, aby ich własność była upubliczniana, jest to prywatna nieruchomość odnowiona przez  

P. Majowiczów za prywatne pieniądze. W momencie rewitalizacji naleŜało współpracować z tymi 

ludźmi,  Ŝe rewitalizacja polega na odnowie, być moŜe, Ŝe będzie udoskonalona droga dojazdowa, 

czy park, a Państwo Majowiczowie będą mogli skorzystać z dotacji od konserwatora zabytków  

a miasto w tym pomoŜe. Na dzień dzisiejszy Pan radny nie widzi współpracy pomiędzy rodziną  

a urzędem. W mieście naleŜy upubliczniać zabytki: twierdzę, Owczą Górę. Pod adresem ul. Śląska 

26B pamięta się stolarnię i pomieszczenia magazynowe, jednak syndyk to sprzedał jest właścicieli  

i urząd miasta nie ma praw do tej nieruchomości. Nie jest to gospodarstwo agroturystyczne więc 

miasto nie powinno na siłę upubliczniać tych danych. 

 Radny Pan Stanisław Ferenc wyjaśnił, Ŝe Komisja Rewizyjna opierała się na dokumentach 

i opiniach radcy prawnego, jeŜeli ona jest błędna to z pewnością zweryfikuje to Wojewoda, 

natomiast Państwo radni będą głosować według własnego sumienia.  

 Radny Pan Zdzisław Duda odnosząc się do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej odwołał 

się do Konstytucji RP i art. 32, z którym proponuje się zapoznać.  

 Burmistrz Pan Bogusław Szpytma stwierdził, iŜ powstaje tu absurd, bowiem gdyby 

przestrzegano w ten sposób zachowań nieupubliczniania wizerunku to nie mielibyśmy pocztówek ze 

starym miastem w Kłodzku, nie byłoby innych zdjęć publicznie uŜywanych. Był wymóg z Urzędu 
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Marszałkowskiego, aby na stronie internetowej umieścić obszar rewitalizowany, znalazły się tam 

kamienice, które w tym obszarze leŜą. Jeśli natomiast Państwo Majowiczowie czuja się dotknięci lub 

uwaŜają, Ŝe została naruszona ustawa o prywatności to sąd jest dobrym miejscem, które to 

wyjaśni. 

 Pan Oktawiusz Majowicz odnosząc się do Pana Burmistrza – powiedział, Ŝe skoro uwaŜa, 

Ŝe to nie narusza jego prywatności, Ŝe to jest „takie coś”, w takim razie umieszcza Pana Burmistrza 

adres na stronie internetowej i zobaczymy czy to nie naruszy Burmistrza prywatności. A jeśli Pan 

Burmistrz chce się chwalić zabytkami to niech się weźmie za Fort Owcza Góra.  

 Radny Pan Leszek Michalski zabierając głos wyjaśnił, Ŝe Państwo Janowiczowie mieszkają 

a nie są do końca zorientowani w czym mieszkają. Tzw. Szaniec Wernera wchodził w skład całego 

kompleksu obronnego miasta Kłodzka m.in. był powiązany z Fleszą Wojciechowicką Fortu Owcza 

Góra i stanowił zupełnie przyzwoitą, niezłą zaporę dla wojsk, które od strony Wojciechowic miałyby 

zagraŜać Kłodzku w okresie kiedy Kłodzko było miastem - twierdzą czyli tzw  festum glatz. Dzięki 

Państwu i równieŜ temu, Ŝe inni wcześniej niezbyt szczęśliwie skutecznie ten fort zdewastowali,  

a P. Majowiczowie  go bardzo ładnie zagospodarowali stanowi on zupełnie przyzwoity ładny zabytek 

architektury obronnej. Relikty innego fortu znajdują się m.in. przy ul. Piastowskiej, na którym to 

forcie został nadbudowany budynek mieszkalny, moŜna tam w przyziemiu obserwować zachowane 

jeszcze otwory strzeleckie i takich obiektów na terenie miasta Kłodzka znajduje się kilka. Pan radny 

uwaŜa, Ŝe dobrze, Ŝe obiekty te się zachowały, nie naleŜy przesadzać, Ŝe ciągną tam tłumy 

turystów- tak do końca nie jest, jeŜeli ktoś jest rzeczywiście zainteresowany fortyfikacjami ten trafi 

bez względu na to czy adres jest umieszczony na stronie internetowej czy teŜ jeŜeli go tam nie ma. 

Pan radny odwiedzał fort w czasach kiedy o internecie jeszcze nie słyszano. Ponadto obiekt ten 

powinien być przedmiotem dumy P. Majowiczów, jeŜeli jednak uwaŜają, Ŝe tą wartość zabytkową 

naleŜy zachować tylko i wyłącznie dla siebie to płot i brama z tabliczką teren prywatny powinien 

stanowić skuteczną zaporę przed dostępem ciekawskich. Jak Pan Burmistrz wcześniej powiedział 

obiektów zabytkowych na terenie Kłodzka jest sporo, jest bardzo duŜo wydawnictw, gdzie budynki 

są umieszczane z adresu np. Armii Krajowej 5 z opisem co cennego znajduje się w tym zabytku, 

jakie ma portale, elementy ozdobne i na jakim załoŜeniu itp.  

 Pan Oktawiusz Majowicz zapytał radnego Pana L. Michalskiego skąd wie, Ŝe jest to obiekt 

zabytkowy. 

 Radny Pan Leszek Michalski poprosił o zapoznanie się ze studium wartości kulturowych, 

dla Owczej Góry i Przedmieścia Wschodniego, które zostało opracowane, znajduje się w zasobach 

urzędu miasta Kłodzka i tam kaŜdy obiekt jest klasyfikowany i dla kaŜdego obiektu są zalecenia co 

moŜna, a czego nie moŜna. On moŜe nie być wpisany do rejestru zabytków, ale obiekt XVIII 

wieczny musi być obiektem zabytkowym.  

 Więcej chętnych w dyskusji nie stwierdzono. Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz 

odczytał treść projektu uchwały znajdującego się na druku nr 582 poddając jego treść pod 

głosowanie. 

Głosowanie: za – 14, przeciw – 3, wstrzymało się – 2. 

(Nie głosowali radni: Pani Teresa Ludwin, Pan  Grzegorz Wnuk). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LVI/572/2010 (zał. nr 35). 
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27. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radny Pan Janusz Kocoń ponownie poruszył problem dzików, które pojawiły się na ul. Wiejskiej  

i stwarzają zagroŜenie.  

Mieszkańcy ul. Korfantego budynek 4 skarŜą się na fatalnie połoŜony chodnik przez Dyrekcję 

Generalną Dróg Krajowych i Autostrad, przy kaŜdorazowych opadach woda zbiega do bramy  

i dostaje się do klatki schodowej - Pan radny prosi o interwencję w tej sprawie. 

 Radny Pan Zygmunt śerkowski w imieniu wyborców z ul. Połabskiej 9, gdzie są 

nieruchomości zarządzane są przez Zakład Administracji Gminy Miejskiej Kłodzko, prosi  

o interwencję u zarządcy w sprawie wykonania remontu pod ww. adresem. Po zimie w mieszkaniu 

pojawiły się znaczne zacieki, dochodzi do odpadania tynku. Remontu wymaga równieŜ klatka 

schodowa. Mieszkańcy nie mają motywacji, aby osobiście interweniować u zarządcy, z góry 

zakładają,  Ŝe nic nie załatwią.  

 Radny Pan Adam Kwas skierował zapytanie dot. zatrudnienia 6% osobowego składu firmy 

czy zakładu pracy osób niepełnosprawnych powoduje, Ŝe nie ma obowiązku odprowadzania 

środków na Państwowy Fundusz Rehabilitacji  Osób Niepełnosprawnych. Z danych w budŜecie 

wygląda na to, Ŝe miasto Kłodzko za sam urząd miejski płaciło na PFRON w roku 2008 kwotę 

57 584 zł a w roku 2009 - 56 879 zł. Czy nie lepiej byłoby zatrudnić za te pieniądze osoby 

niepełnosprawne spełniając normę PFRON w wysokości 6 % składu osobowego zatrudnionych – ta 

norma mogłaby być wypełniona w postaci staŜystów, którzy i tak są bardzo nisko płatni. Osoby 

niepełnosprawne zatrudnione w urzędzie miałyby równieŜ refundację pochodnych od 

wynagrodzenia. Takie same pytanie naleŜałoby postawić kierownictwu KCKSiR, którego nie ma na 

sali. Pan radny pytania te złoŜy równieŜ na piśmie. Prosi o ewentualne sprostowanie czy w tej 

sprawie błądzi czy teŜ ma rację. 

 Radny Pan Zdzisław Duda w imieniu mieszkańców ul. Lisiej wyraził wdzięczność za 

wykonanie drogi dojazdowej, prosi jednak o zamontowanie oświetlenia - wystarczyłaby jedna 

lampa.  

 Radny Pan Grzegorz Wnuk prosi o interwencję w sprawie ul. Spółdzielczej przy wieŜowcu 

54-56 zapadła się studzienka, kierowcy Ŝalą się, Ŝe powstałe zapadlisko powoduje haczenie 

podwozia samochodu.  

 Radna Pani Jolanta Kobak poinformowała, Ŝe na ul. Pileckiego w chodniku powstała dziura 

na głębokość około  pół metra. Stanowi ona zagroŜenie dla przechodniów, Pani radna prosi  

o interwencje w tej sprawie.  

 Radny Pan Zdzisław Duda prosi o wizję lokalną przy ul. Wandy, gdzie załamał się kanał 

ściekowy. 

 Radny Pan Zdzisław Duda w imieniu mieszkańców ulicy Korytowskiej, szczególnie bloku 

20A, złoŜył podziękowania dla Komendanta StraŜy Miejskiej i jego funkcjonariuszy, za konkretne 

rozwiązanie problemu.  

 Radny Pan Adam Kwas zapytał o młyn przy ul. Kościuszki, który miał być sprzedany  

w 2008 roku.  Jest rok 2010 i w dalszym ciągu w tej sprawie nic się nie dzieje. Skoro są problemy 

ze sprzedaŜą, Pan radny stawia wniosek, aby obiekt ten wydzierŜawić.  

Proponuje równieŜ, aby z okazji 30 rocznicy powstania Solidarności zorganizować spotkanie  

z załoŜycielami związku na terenie Kłodzka. 
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 Radna Pani Zdzisława Górska zwróciła się z prośbą do Pana Burmistrza Urbanowskiego  

o spowodowanie przekopania kanału od ulicy Skośnej. W momencie opadów woda przelewa się 

przez asfalt, a po prawej stronie rosnące chaszcze zatrzymują wodę, muł i glinę spływającą z pól.  

 Radna Pani Jolanta Kobak zgłosiła konieczność naprawy muru oporowego przy  

ul. Korfantego. 

 Radny Pan Zygmunt śerkowski poinformował, Ŝe około 4 tygodni temu na obrzeŜach  

Fortecznego Parku Kulturowego został ścięty piękny dąb, który nikomu nie przeszkadzał. Pan radny 

pyta czy zostało wydane zezwolenie na jego ścięcie i kto tej wycinki dokonał. 

 Radny Pan Stanisław Ferenc stwierdził, Ŝe sprawę wycinki drzewa naleŜy wyjaśnić  

w starostwie powiatowym. 

         
28. Wnioski i oświadczenia radnych. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk po raz kolejny złoŜyła krytykę na zarządcę cmentarza 

komunalnego. Nadto dzisiejszej nocy na cmentarzu miała miejsce dewastacja nagrobków, 

wytłuczono mnóstwo lampionów. Taki wygląd cmentarza przeraŜa. Pomimo dewastacji na 

cmentarzu obserwuje się brak dbałości o teren cmentarza, nie wykaszane są trawy, nie moŜna 

korzystać z toalet, a z kontenerów śmieci się wysypują.   

 Zastępca Burmistrza Pan Henryk Urbanowski potwierdził, Ŝe w dniu dzisiejszym 

dokonano dewastacji cmentarza, w ubiegłym miesiącu pozrywano wszystkie tablice z adresami 

zarządcy oraz potłuczono wzdłuŜ alei wszystkie znicze. Podpalany jest kontener. Tak więc wszystkie 

te zdarzenia zostały zgłoszone na policję, a zarządcy sugeruje się złoŜenie doniesienia do 

prokuratury.  

 Radny Pan Zdzisław Duda poinformował, Ŝe równieŜ do Komisji wpłynęła petycja 

mieszkańców, którzy Ŝalą się na stan czystości na cmentarzu, rosną nawet pokrzywy. Poprzedni 

zarządca o wiele lepiej dbał o teren cmentarza, nawet opustoszałe groby były uporządkowane.  

Obecnie jest tragicznie.  

 Radny Pan Zygmunt śerkowski stwierdził, Ŝe prowadzenie cmentarza jest zadaniem 

własnym gminy, ustawa o gospodarce nieruchomościami jasno określa, Ŝe zarządzać cmentarzami 

moŜe osoba posiadająca licencję zarządcy, lub ma pracownika z taką licencją.  

 

29. Sprawy róŜne. 

 Przewodniczący Rady Pan Piotr Brzostowicz przedstawił radnym medal okolicznościowy, 

który Rada otrzymała od Burmistrza Miasta Póltuska, został on wybity w mennicy paryskiej z okazji 

200-lecia kampanii napoleońskiej. 

Poinformował równieŜ o obowiązku złoŜenia oświadczeń majątkowych na koniec kadencji rady.  

 Zastępca Burmistrza Pan Henryk Urbanowski zaprosił wszystkich radnych do wizytacji 

budowy basenu, w poniedziałek 30.08.2010r. o godz. 15:00 na terenie basenu. 

 Następnie głosu udzielono Pani Stanisławie Iwaniszyn – mieszkance Kłodzka. W swojej 

wypowiedzi Pani Iwaniszyn poprosiła Panów Burmistrzów oraz Wysoką Radę o dofinansowanie 

budowy drogi, a zwłaszcza chodnika przy ul. Karola Miarki.  
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30. Zakończenie sesji.  

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Piotr 

Brzostowicz zamknął obrady LVI sesji Rady Miejskiej mówiąc: „Zamykam obrady LVI sesji Rady 

Miejskiej  w Kłodzku”.  

 
Zakończenie sesji nastąpiło o godz.     (1200 – 1700 ). 
Czas trwania sesji   5  godz.     
 

 

Protokół sporządziła:  

Barbara Gargasz 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku 

 

            Piotr Brzostowicz 
 

 

            

            

     

 


